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Structure-reactivity relation, optical properties and real-time study of ultrafast processes in atomic clusters





Mitric, Roland





Mathematisch-Naturwissenschaftliche Fakultät I




Die Untersuchungen der nichtskalierbaren Eigenschaften von Clustern in dem Größenregime, in dem jedes Atom zählt, zeigten, daß hier neuartige Phänomene und Funktionalität entstehen können. Dadurch motiviert wurden in dieser Arbeit:   i) strukturelle und elektronische Eigenschaften sowie die Reaktivität von Metall Clustern,   ii) stationäre optische Eigenschaften und   iii) zeitabhängige Eigenschaften und optimale Kontrolle von ultraschnellen Prozessen in Edelmetallcluster und in nonstoichiometrischen Natrium-Fluorid Cluster, untersucht. 
The study of the nonscalable properties of clusters in the size regime in which each atom counts have shown that fully new phenomena and striking new unexpected properties of small clusters can emerge. In this work three aspects have been addressed:   i) the structural and electronic properties and reactivity of metal clusters,  ii) stationary optical propertis and  iii) real time investigation and control of ultrafast processes in noble metal and in nonstoichiometric sodium fluoride clusters. 
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